
	

Vragen	ex.	artikel	45	van	het	reglement	van	orde	van	de	gemeenteraad	

Schriftelijke	vragen	van	over	2inanciële	tekorten	op	Jeugdzorg	

Zwolle,	18	maart	2021	

Geacht	College,	

We	willen	allemaal	liefdevolle	en	goede	zorg	voor	jonge	inwoners	die	hulp	nodig	hebben.	Niet	te	licht,	
maar	ook	zeker	niet	te	zwaar.	Het	is	een	uitdaging	om	te	balans	te	vinden	tussen	deze	zorg	en	
2inanciële	uitdagingen	van	de	gemeente	Zwolle.	In	de	afgelopen	jaren	is	daarom	een	
hervormingsagenda	door	de	gemeenteraad	vastgesteld.	Op	basis	hiervan	is	een	begin	gemaakt	om	het	
sociaal	domein	opnieuw	vorm	te	geven.	

Over	de	gehele	breedte	van	het	sociaal	domein	zijn	de	afgelopen	jaren	grote	stappen	gemaakt	om	
2inancieel	en	organisatorisch	“in	control”	te	zijn.	Bij	zowel	participatie	als	WMO	zien	we	hiervan	de	
eerste	resultaten.		
In	de	laatste	hal2jaarrapportage	is	over	Jeugdzorg	opgenomen	dat	wordt	gehandeld	binnen	de	
vastgestelde	budgetten	en	begrotingen.		

De	fractie	van	de	VVD	is	daarom	verbaasd	en	ontstelt	over	de	overschrijding	van	circa	3	miljoen	Euro	
op	Jeugdzorg	in	2020	die	nu	worden	gepresenteerd.	In	de	informatienota	is	voorzien	in	een	beknopte	
analyse	en	wordt	verwezen	naar	landelijke	cijfers	en	trends,	er	is	nauwelijks	sprake	van	zelfre2lectie.		

Daarom	hebben	wij	de	volgende	vragen:	

- Is	het	college	het	met	de	fractie	van	de	VVD	eens	dat	de	inkomsten	en	uitgaven	in	Jeugdzorg	in	
balans	moeten	zijn	of	op	zijn	minst	passend	binnen	de	door	de	raad	vastgestelde	jaarlijkse	
begroting?	

- In	het	najaar	van	2020	is	de	raad	een	evenwichtige	2inanciële	situatie	gepresenteerd.	Deze	situatie	is	
daarna	sterk	verslechterd.	Kan	het	college	re2lecteren	op	deze	snelle	verslechtering	en	de	ontstane	
tekorten?	Ook	in	relatie	tot	de	controlerende	rol	van	de	raad	middels	de	hal2jaarrapportage.	

- Is	het	college	het	met	de	fractie	van	de	VVD	eens	dat	er	waarschijnlijk	aanvullende	maatregelen	
nodig	zijn	om	nu	grip	te	krijgen	op	de	begrotingen	van	Jeugdzorg	om	hiermee	vervelende	
verrassingen	in	de	toekomst	te	voorkomen?	

- Zo	ja,	kan	het	college	aangeven	welke	maatregelen	zij,	naast	corona-gerelateerde,	zal	onderzoeken	
om	te	komen	tot	een	interventieplan	om	op	korte	termijn	de	2inanciële	situatie	alsnog	onder	
controle	te	krijgen?	En	structureel	onder	controle	te	houden	nu	is	gebleken	dat	de	maatregelen	in	de	
hervormingsagenda	wellicht	onvoldoende	zijn?	

- KPMG	heeft	onderzoek	gedaan	naar	de	maatregelen	in	de	hervormingsagenda.	Aanleiding	was	de	
motie	van	VVD	(d.d.	09	juli	2018)	die	opriep	tot	onderzoek	naar	adequate	risicobeheersing	in	het	
sociaal	domein.	Hoe	verhouden	de	aanbevelingen	uit	deze	Quick	Scan	zich	tot	de	keuzes	van	het	
college	en	de	huidige	tekorten?	

Bij	voorbaat	dank	voor	uw	reactie.	

Namens	de	fractie	van	VVD	Zwolle,	

Jeroen	Doornbos	


